



云南大学学报(自然科学版) » 2005, Vol. » Issue (3): 267-271 DOI:

生物学 最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索 ◀ Previous Articles | Next Articles ▶▶

摇床速度、初始接种量和pH值对粉拟青霉生长的影响

杨斌, 李桐森, 柳成益, 姚金鹏, 吴天龙

西南林学院, 资源学院, 云南, 昆明, 650224

Studies on the impact of rotate speed of rocking bed,initial inoculum and initial pH value on mycelial bioass of *Paecilomyces farinosus*

YANG Bin, LI Tong-sen, LIU Cheng-yi, YAO Jin-peng, WU Tian-long

School of Resource, Southwest Forestry College, Kunming 650224, China

- 摘要
- 参考文献
- 相关文章

全文: PDF (703 KB) HTML (KB) 输出: BibTeX | EndNote (RIS) 背景资料

摘要 在2℃下同一种培养液中,研究了摇床转速、接种量和初始pH值对粉拟青霉菌丝生长量的影响.结果表明粉拟青霉是一种好气性真菌,摇床转速大于10r/min有利于该菌生长;接种量对菌丝最大产量影响不大,但是能够影响菌丝量达到最大值的时间;接种量大于%,有利于菌丝产量迅速达到最大值;粉拟青霉菌在pH值为3~10的培养基中都能够生长,生长过程中能够分泌代谢产物主动调节pH值,该菌在pH为~7的微酸环境中生长最快;液体发酵过程中粉拟青霉生长量与发酵时间的关系符合逻辑斯蒂生长模型.

关键词: 粉拟青霉菌 发酵条件 菌丝生长量

Abstract: The isolate *Paecilomyces farinosus* sw03032 was cultured in a same liquid medium at 25℃ and the impact of rotate speed of rocking bed,initial inoculum and initial pH value on mycelial bioass were studied.The results indicated *Paecilomyces farinosus* was aerobic fungus and rotate speed of rocking bed exceeded 150r/min would benefit the mycelium growth.Initial inoculum could affect the time of reaching maximal mycelial bioass and could not affect the maximal mycelial bioass.inoculum exceeding 5% would benefit this fungus to reach maximal bioass in shorter time.This fungus could grow in a pH from 3-10 liquid media.However,it grow faster in pH ranging from 5-7 media.The experimental results also indicated in liquid media,the growth model of this fungus accorded with Logistic growth model.

Key words: *Paecilomyces farinosus* ferment conditions mycelial bioass

收稿日期: 2004-12-01;

基金资助:云南省"十五"攻关项目资助(2002NG04);云南省林业厅资助项目(2003092).

引用本文:

杨斌,李桐森,柳成益等. 摇床速度、初始接种量和pH值对粉拟青霉生长的影响[J]. 云南大学学报(自然科学版), 2005, (3): 267-271.

YANG Bin,LI Tong-sen,LIU Cheng-yi et al. Studies on the impact of rotate speed of rocking bed,initial inoculum and initial pH value on mycelial bioass of *Paecilomyces farinosus*[J]. , 2005, (3): 267-271.

没有本文参考文献

没有找到本文相关文献

服务

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ E-mail Alert
- ▶ RSS

作者相关文章

- ▶ 杨斌
- ▶ 李桐森
- ▶ 柳成益
- ▶ 姚金鹏
- ▶ 吴天龙

版权所有 © 《云南大学学报(自然科学版)》编辑部

编辑出版: 云南大学学报编辑部 (昆明市翠湖北路2号, 650091)

电话: 0871-5033829(传真) 5031498 5031662 E-mail: yndxxb@ynu.edu.cn yndxxb@163.com